
Referat 
Lokalrådsmøde 15. August 2024 kl. 19.00 i Den Gamle Præstegård 
Kage v. Dan Sharpe 
 
Afbud: Jens, Flemming, Pernille, og Tomas 
Referent: Dan 
Ordstyrer: Christina 

 
1. Nye punkter til dagsorden 

Nyt punkt tages under Evt. 
2. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt. 
3. Godkendelse af referat, anses som godkendt efter 7 dage uden kommentarer efter 

fremsendelse, og ligges herefter op på www.vigersted.net 
4. Næste møde 

1/10 – Betinna tager kage med. 
5. Orienteringspunkter 

a. Orientering vedr. Sankt Hans v. Dan og Pernille 

Der var godt fremmøde, og et stort bål – næsten FOR stort 😉, men det ER taget 

op med leverandøren af Bål materiale. Dan oplyste at det desuden også er blevet 
noteret ned, at der KUN skal leveres 2 læs. 

b. Status ang. Hunde legeplads v. Tomas 
Tomas har sendt en mail rundt forinden mødet, om de ting han har undersøgt. 
Det oplæg som Dan´s kone er kommet med, er rigtig godt, og er noget Tomas har 
arbejdet videre ud fra. Han har haft lidt udfordringer mht. et rør, som skal graves lidt 
ned, eller fyldes noget jord op omkring som støtte. Der skal formentligt også 
suppleres med nogle pæle på hver side, så det ikke kan skride. 
Tomas afventer tilbagemelding fra én, der har en gravemaskine. 
Jens har oplyst, at han har mulighed for at låne en gravemaskine hvis det er. 

c. Status ang. Ny sti til Hundeskoven v. Dan 
Der har været flere som har ytret ønske, om at få etableret en ny sti til 
Hundeskoven. Dan er gået videre med det, og kontaktet Kommunen og forhørt sig 
om mulighederne. 
Det blev oplyst at Hestehavegård forpagter en del af den jord, hvor en ny Trampesti 
ønskes etableret. Dan har haft dialog med de respektive parter, og der blev hurtigt 
udarbejdet og underskrevet en aftale, om at vi nu må etablere den nye Trampesti. 
Dan er nu i dialog med FGU, om de vil være behjælpelige, med at etablere 
Trampestien. 
Det blev foreslået at stryge grus langs med stien, for at markere Trampestien endnu 
mere tydeligt. Ifm. med dette vil der så skulle søges nogle midler fra Tema og 
Udviklingspuljen. 

d. Status ang. Kontakt til de lokale aviser, der får omdelt aviser i lokalområdet v. 
Pernille 
Pernille var ikke til mødet, men Anders oplyste at de er begyndt at få Ringsted 
avisen, så det er positivt. Om det er er en tilfældighed vides dog ikke. 

e. Status ang. Landsbyfilm v. Dan 
Der er ved at blive samlet sponsorer. Der er efter sigende opnået aftale med 6-8 
stykker, ud af de minimum 10 sponsorer, som der skal til før det realiseres. 
Dan oplyste at vi er velkommen, til også selv at tage både billeder og lave videoer 
via vores Smartphones, der så også kan tages med i en kommende video. 

  

http://www.vigersted.net/


 
6. Aktiviteter 

a. Havedag i Bymidten d. 8/9, samt orientering fra Bymidte udvalgsmøde, v. Christina, 
Ulf, Anders, Marlene og Dan 
Christina, Ulf, Anders og en Borger, mødtes tidligere på ugen, og er kommet frem til 
en masse spændende ideer. Der er udarbejdet et oplæg, hvor noget af dette kan 
laves til næste Havedag. Oplægget er vedlagt som et bilag til referatet. 
Det blev drøftet om vi skulle foretage nu ved næste Havedag, eller om vi skulle 
vente – der var både for og imod, men det blev besluttet at gå videre med det. 
Ulf eller Christina kontakter Jens´ genbo, for at høre om han kan være behjælpelig 
med gravemaskine, og grave ud hvor der ønskes fliser og klargøre inden 
Havedagen. 
De øvrige ideer blev også nævnt, og lyder meget spændende. 
Det blev vedtaget at påbegynde projektet iht. oplægget, med en flise terrasse m.m. 
Betinna vil udarbejde en oversigtstegning over området, som der kan tegnes på 
med ideer. 

b. Kildemarkedet d. 15/9 v. Christina og Marianne 
Christina og Marianne har snakket om, at sætte en tavle op ved Lokalrådets bod, 
hvor folk kan komme med gode ideer og ønsker til Vigersted og omegn. I den 
forbindelse kan vi passende også have oversigtstegningen over Bymidten med, 
som Betinna vil udarbejde, således at der også kan tegnes ideer på denne.. 
Christina oplyste at der til Kildemarkedet, kommer Hoppeborg, og som 
underholdning, kommer ”Jungle-Jim”. Skolen kommer også med ”Legepatruljen”, og 
der er flere som har tilmeldt en bod. 
Marianne er ved at snakke med nogle forskellige lokale gårde og lign., om de kunne 
være interesseret i at deltage. 
Christina reklamerer på nettet, og er også i gang med spørge folk, om de ikke 
kunne tænke sig at have en bod. 

c. Halloween d. 31/10 
Marlene vil gerne være med til at arrangere det – men hun vil ikke gøre det selv. 
Ulf R vil gerne være med, og de laver et ide oplæg og sender frem. 

d. Kommende begivenheder? 
Vi snakkede kort om Nytårskur til næste år. Det blev aftalt at Christina vil tage det 
op igen på næste møde i Forsamlingshuset, omkring vores forespørgsel, om at 
servere mad til næste Nytårskur, dels for at tilføre noget nyt, men også for at skabe 
mere tid til dialog. 
 
Nytårskur skal på som et punkt til næste møde. 

 
7. LokalNyt (er blot sat på som et fast punkt) 

Flemming HAR sendt de oplæg frem sammen med billeder til Lokaltnyt, så der er 
styr på det. 

8. PR v. Pernille (er blot sat på som et fast punkt) 
 

9. Kasserer v. Flemming (er blot sat på som et fast punkt) 
 

10. Helhedsplanen (er blot sat på som et fast punkt) 
 

 
Eksempler på arbejdsområder i nuværende valgperiode: 
a. Cykelsti til Roskildevej 
b. Energi fællesskab 
c. Begrænsning af vand-overløb til Søen. 



 
11. Evt. 

a. Status vedr. sammenlægning af hjemmeside fra Forsamlingshuset, under 
www.vigersted.net v. Anders 
Det har ikke været på dagsordenen i Forsamlingshuset, men de vil tage det med til 
det næste møde. 
 

b. EFTERSKRIFT: Dan er efter mødet kommet i tanke, om det ekstra punkt til 
dagsordenen. Dan har været i dialog med Vigersted Idrætsforening (VIF), og 
det er aftalt, at vi påbegynder at samle en arbejdsgruppe, der vil begynde at 
se nærmere på en udvidelse af Idræftshallen. 
Der er 2 fra VIF´s bestyrelse, Dan Sharpe fra Lokalrådet. 
Der kommer måske også en lokal Entreprenør med. Det vil være godt, hvis der 
også kunne komme en Arkitekt med, som kunne visualisere ideerne med 
nogle skitser. 
Dan vil høre om der eventuelt er andre fra Lokalrådet, der har et brændende 
ønske om at være med, og har tid lyst og lejlighed? 

 
 
 
Med venlig hilsen 
Dan Sharpe 

http://www.vigersted.net/

